

(Le français suit)

April 21, 2023

To: The Honourable Mona Fortier, President of the Treasury Board, House of Commons
Mona.Fortier@parl.gc.ca

An Open Letter Concerning the PSAC Strike

Workers whose job it is to assist other workers when they need EI income benefits are now on strike for a fair contract.

The undersigned community and civil society organizations urgently call on the federal government to negotiate a fair collective agreement with striking Service Canada workers.

We work with and advocate on behalf of unemployed workers and others in need of EI when they're laid off, on sick or parental leave, or require training. Many are vulnerable or racialized. We know firsthand how important it is that their EI applications and appeals are processed in a timely fashion. The livelihood of individuals and families depend on it.

Across the country, tens of thousands of Canadians rely on the front-line Service Canada workers who administer the EI program. The vast majority are represented by the Canada Employment Immigration Union (CEIU), a component of the Public Service Alliance of Canada (PSAC) which declared a nationwide strike on April 19th.

To properly serve clients and do this vital work, Service Canada employees need improved staffing levels. They also deserve respect and wages that allow them to keep up with inflation.

Not long ago the Government of Canada thanked public service workers like those at Service Canada for their critically important and high-quality service during the Covid pandemic.

We couldn't agree more. It's now time to negotiate a fair deal with PSAC and a collective agreement that respects and values the vital work of Service Canada workers... day-in and day-out.

~ On behalf of the Inter-provincial EI Working Group
and endorsed by the listed organizations ~

Copies:

- Chris Aylward, National President, Public Service Alliance of Canada AylwardC@psac-afpc.com
- Eddy Bourque, National President, CEIU bourquee@ceiu-seic.ca
- Crystal Warner, National Executive Vice-President, CEIU warnerc@ceiu-seic.ca
- Honourable Carla Qualtrough, Minister of Employment, Workforce Development and Disability Inclusion carla.qualtrough@hrsdcc-rhdcc.gc.ca

21 avril 2023

A : L'honorable Mona Fortier, présidente du Conseil du Trésor, Chambre des communes
Mona.Fortier@parl.gc.ca

Lettre ouverte concernant la grève de l'AFPC

Les travailleuses et travailleurs responsables d'aider les autres travailleuses et travailleurs qui ont besoin de prestations d'assurance-emploi sont maintenant en grève pour obtenir un contrat de travail équitable.

Les organisations communautaires et de la société civile soussignées demandent instamment au gouvernement fédéral de négocier une convention collective équitable avec les travailleuses et travailleurs en grève de Service Canada.

Nous collaborons avec les travailleuses et travailleurs au chômage et défendons leurs intérêts en cas de congédiement, de congé de maladie ou parental, ou de besoins en matière de formation. Plusieurs de ces travailleuses et travailleurs sont vulnérables et racialisés. Nous savons par expérience à quel point il est important pour ces personnes que leurs demandes et révisions d'assurance-emploi soient traitées dans les plus brefs délais. La subsistance même de ces personnes et de leur famille en dépend.

Partout au pays, des dizaines de milliers de Canadiennes et Canadiens comptent sur les travailleuses et travailleurs de première ligne de Service Canada qui administrent le programme d'assurance-emploi. Ces travailleuses et travailleurs sont en grande majorité représentés par le Syndicat de l'Emploi et de l'Immigration du Canada (SEIC), un élément de l'Alliance de la fonction publique du Canada (AFPC) qui a déclenché une grève à l'échelle nationale le 19 avril.

Afin de fournir un service adéquat aux clients et de réaliser ce travail essentiel, les employées et employés de Service Canada ont besoin de meilleurs niveaux d'effectifs. Ils méritent également le respect et des salaires qui leur permettent de composer avec l'inflation.

Il n'y a pas si longtemps, le gouvernement du Canada remerciait les travailleuses et travailleurs des services publics comme celles et ceux de Service Canada pour les services absolument essentiels et de grande qualité fournis pendant la pandémie de la COVID-19.

Nous sommes entièrement d'accord. Il est maintenant temps de négocier un contrat de travail équitable avec l'AFPC et une convention collective qui respecte et valorise le travail crucial réalisé par les travailleuses et travailleurs de Service Canada... jour après jour.

~ Au nom du groupe de travail interprovincial sur l'AE
et approuvé par les organisations énumérées ~

Copies :

- Chris Aylward, National President, Public Service Alliance of Canada AylwardC@psac-afpc.com
- Eddy Bourque, National President, CEIU bourquee@ceiu-seic.ca
- Crystal Warner, National Executive Vice-President, CEIU warnerc@ceiu-seic.ca
- Honourable Carla Qualtrough, Minister of Employment, Workforce Development and Disability Inclusion carla.qualtrough@hrsdc-rhdcc.gc.ca

Endorsed by the following organizations / Approuvé par les organisations suivantes :

Action chômage Kamouraska
Action-Chômage Côte-Nord
Alberta Federation of Labour
Child Care Now
Community Unemployed Help Centre
Conseil national des chômeurs et chômeuses (CNC)
CTF / FCE Canadian Teachers' Federation
Dignidad Migrante Society
Good Jobs for All Coalition
HIV & AIDS Legal Clinic Ontario (HALCO)
Income Security Advocacy Centre
Justice for Workers
Le Mouvement autonome et solidaire des sans-emploi (MASSE)
MacKillop Centre for Social Justice, PEI
New Brunswick Federation of Labour
Newfoundland and Labrador Federation of Labour
Ontario Federation of Labour
Open Policy Ontario
Parkdale Community Legal Services
PEI Coalition for a Poverty Eradication Strategy
PEI Federation of Labour
Quinte Immigration Services
Social Planning Council of Winnipeg
South Asian Legal Clinic of Ontario (SALCO)
Toronto & York Region Labour Council
Unemployed Workers Help Centres, Saskatchewan
UNIFOR
UNITE HERE!
United Steelworkers (USW) National
United Steelworkers' Toronto Area Council
Vancouver & District Labour Council
Workers' Action Centre